
ORSZÁGGYŰ LÉSI KÉPVISELŐ

Kövér László
az Országgyű lés elnöke részére

Helyben
Tisztelt Elnök Úr !

Az Alaptörvény 7 . cikk (2) bekezdése alapján, figyelemmel az Országgyű lésrő l szóló 2012 .
évi XXXVI . törvény 42 . § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszabályi rendelkezésekr ő l
szóló 10/2014 . (II . 24.) OGY határozat 124 . § (1) bekezdésére, írásbeli kérdést kívánok
benyújtani Balogh Zoltán Miniszter Úrhoz

„Becsben tartják a felbecsülhetetlen értékeket? -
Avagy az Országos Széchenyi Könyvtár költöztetésér ő l”

címmet .

Tisztelt Miniszter Úr !

A Fidesz-kormány és személy szerint Orbán Viktor miniszterelnök is kiemelt fontosságúna k
tartja a Budai Vár sorsát, ez már abból is látszik, hogy személyesen mondott nyitóbeszédet
a Nemzeti Hauszmann Bizottság els ő ülésén . Erről a Bizottságról, annyit kell tudni, hogy a
Budai Vár rekonstrukciójára hozták létre az el őkészítő munkáira mintegy 200 millió forinto s
keretet határoztak meg, tagjai többek között Lázár János, Rogán Antal, Nagy Gábor Tamá s
és „kiválasztott” építészek. Természetesen nem elhanyagolható tényez ő , hogy a kormányfő
leendő hivatala szintén a Várba, a Karmelita- kolostorba költözik .
Annyi azonban már most biztosnak látszik, hogy a Budai Vár rekonstrukciója érdekében a z
Országos Széchényi Könyvtárnak ki kell majd költöznie a Várból .
Az Országos Széchenyi Könyvtár kilencmillió-egyszáz ezer egységgel rendelkezik, ezekb ő l
több mint hárommillió- négyszázezer a könyv, az id őszaki kiadvány (újságok é s
periodikumok), és több millió a kéziratok száma. A térképek száma körülbelü l
kétszáztízezer, a képek és metszetek száma kétszáznyolcvanezer, a hangzó anyagok szám a
pedig hetvenkétezer. Ezen kívül körülbelül 2,5 millió plakát és aprónyomtatvány található a
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könyvtárban . Az állományban helyet kapott még kétszázhúsz-ezer dokumentu m
mikrofilmmásolata is . Jól látható, micsoda hatalmas anyagról van szó . Eszmei és való s
értéke is felbecsülhetetlen .

Kérdezem ezért Miniszter Urat ,
Milyen előkészületeket tesznek, hogy az Országos Széchenyi Könyvtá r
felbecsülhetetlen értékeiben ne keletkezzen kár ?
Az aktív kutatók és olvasók miatt a könyvtár ideiglenes elhelyezkedése nem mindegy ,
egyik fő szempont a jó közlekedésnek kell lennie . Fontos szempont, hogy ne töb b
helyre, hanem egy helyre történjék a költöztetés, ne több helyen legyenek a
raktárak, mert akkor az 1985 el ő tti állapotba kerül a könyvtár . Ezért kérdezem, hog y
előzetesen felmérték-e mekkora helységre (megfelel ő páratartalom megfelelő belső
világítástechnika stb . kialakítása sem mindegy) és hova kívánják költöztetni a
Könyvtárat?
Egy ilyen költöztetés mindig károkat okozhat . Kérdezem ezért Miniszter Urat, hog y
feltétlenül szükség van-e arra, hogy legféltettebb nemzeti kincseinket veszélyne k
tegyük e ki ?

Várom megtisztel ő válaszát !
Budapest, 2014. november 27.

Demeter Márta
országgyű lési képviselő

(MSZP)
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